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ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Budżetu 

i Finansów Publicznych (65.) 
w dniu 4 stycznia 2013 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Przyjęcie stanowiska komisji w sprawie ustawy budżetowej na rok 2013.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Kazimierz 
Kleina)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę państwa, otwieram posiedzenie Komisji Budżetu 

i Finansów Publicznych.
Witam wszystkich państwa: panią minister, osoby 

towarzyszące pani minister, dyrektorów, pracowników 
Ministerstwa Finansów oraz członków naszej komisji, pa-
nią i panów senatorów.

W porządku obrad jest rozpatrzenie poprawek zgłoszo-
nych przez poszczególne komisje i senatorów.

Łącznie poprawek, które zostały zgłoszone na to po-
siedzenie, jest czterdzieści. Oczywiście mogą się jeszcze 
pojawić poprawki na posiedzeniu plenarnym i wówczas 
nad tymi poprawkami będziemy pracowali. Z pewnością 
pojawią się jeszcze poprawki zgłoszone przez różnych se-
natorów, tym bardziej że na pewno są cele, które powinny 
zostać w jakiś sposób sfinansowane, a trzeba znaleźć źródło 
pokrycia wydatków.

Procedować będziemy w taki sposób, jak do tej pory 
się to odbywało, a więc będziemy prezentowali popraw-
kę, wnioskodawca będzie mógł też coś dodać, następnie 
zostanie przedstawione stanowisko Biura Legislacyjnego 
i stanowisko rządu, a potem przejdziemy do głosowania. 
Czy jest zgoda na taką procedurę?

(Głos z sali: Jak, jak? Możemy prosić jeszcze raz?)
Jeszcze raz? Prezentacja poprawki przez legislatorów, 

wnioskodawca ewentualnie będzie mógł uzupełnić, jeżeli 
uzna to za celowe, stanowisko rządu i głosowanie.

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Zgoda.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawek.
Poprawka pierwsza, Komisji Kultury i Środków 

Przekazu.
Wszyscy państwo mają poprawki w zestawieniu, które 

zostało dostarczone przez naszą komisję, pracowników 
Komisji Budżetu i Finansów Publicznych.

Bardzo proszę, Panie Dyrektorze, o krótką prezentację.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Poprawka pierwsza dotyczy zmiany planu finansowe-

go Centrum Polsko-Rosyjskiego Dialogu i Porozumienia. 
Polega na zwiększeniu środków na wynagrodzenia bezoso-
bowe o 200 tysięcy zł kosztem zmniejszenia pozostałych 
kosztów funkcjonowania.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (5)
Kto jest przeciw? (4)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka druga, Komisji Praw Człowieka, Praworząd-

ności i Petycji.
Proszę bardzo, przedstawiciel Biura Legislacyjnego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Celem poprawki jest zwiększenie środków dla Instytutu 

Pamięci Narodowej kosztem zmniejszenia ogólnej rezerwy 
budżetowej Rady Ministrów. Chodzi o te remonty…

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.
(Brak nagrania)

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
…Poprawka zwiększa środki na Państwowy Fundusz 

Kombatantów kosztem zmniejszenia rezerwy celowej 
„Środki na realizację ustawy o zadośćuczynieniu rodzi-
nom ofiar zbiorowych wystąpień wolnościowych w latach 
1956–1989”.

(Wypowiedź poza mikrofonem)
(Brak nagrania)

(Początek posiedzenia o godzinie 12 minut 03)
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(Głos z sali: Kosztem NSA.)
To nie są co prawda poprawki wykluczające się, ale że 

jest poprawka, która – że tak powiem – przychyla się…
(Brak nagrania)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę bardzo, stanowisko rządu w sprawie poprawki 

czwartej.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko jest negatywne z tego względu, że popraw-

ka zmniejsza środki na kulturę fizyczną, a w kwestii po-
prawki zgłoszonej w Sejmie, zwiększającej środki na ten cel 
o 30 milionów zł, rząd zajmował stanowisko pozytywne. 
Zmniejszanie tych środków o prawie 5 milionów zł byłoby 
sprzeczne z wcześniejszym stanowiskiem rządu w tym 
zakresie. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czwartej? (0)
Kto jest przeciw? (6)
Kto się wstrzymał od głosu? (4)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka piąta, Komisji Samorządu Terytorialnego 

i Administracji Państwowej oraz senatorów Gosiewskiej, 
Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego, Kleiny, Gruszczyń-
skiego i Czarnobaja.

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Poprawka komisji oraz wymienionych państwa senato-

rów dotyczy przywrócenia środków do właściwej pozycji 
klasyfikacji budżetowej, to jest do Funduszu Kościelnego 
z rezerwy o takiej nazwie i likwidacji tej rezerwy.

(Brak nagrania)

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Pozytywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Chcę tylko jeszcze raz powiedzieć, że jeżeli stanowisko 

rządu jest pozytywne, to nie wymaga ono bardziej szcze-
gółowego wyjaśnienia. Natomiast jeżeli stanowisko jest 
negatywne, to zgodnie z regulaminem wymaga bardziej 
szczegółowego uzasadnienia.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko jest negatywne. Uważamy, że nie ma moż-

liwości przewidzenia, jakie środki z tej rezerwy, która ma 
być zmniejszona, będą potrzebne do uruchomienia. A je-
żeli będzie taka potrzeba, to również w trakcie roku jest 
możliwość zmiany przeznaczenia rezerwy. W roku 2012 
nie było wniosku związanego z tym, że brakowało środ-
ków. Ale jeszcze raz mówię, jeżeli będzie taka potrzeba, to 
wówczas… A tu, w tej rezerwie, zostaną pieniądze. Będzie 
można złożyć wniosek i wtedy minister finansów za zgodą 
Komisji Finansów Publicznych w Sejmie zmieni przezna-
czenie rezerwy.

(Brak nagrania)

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Nawet po zmianach dokonanych na etapie prac w Sejmie 

budżet Instytutu Pamięci Narodowej rośnie o ponad 10% 
w stosunku do roku poprzedniego – chyba o kilka milionów 
złotych – w tym również jeżeli chodzi o wydatki bieżące, 
związane z różnymi remontami. Uważamy, że nawet biorąc 
pod uwagę czynsze, które musi płacić w starej siedzibie, 
którą będzie opuszczał, to i tak – nawet gdyby wyelimino-
wać te czynsze – te wydatki rosną o prawie 5 milionów zł 
i w ramach tych środków, które pozostają po zmianach 
w Sejmie, Instytut Pamięci Narodowej ma możliwość po-
niesienia wszelkich ciężarów związanych z przeprowadzką. 
Dziękuję.

(Brak nagrania)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Tak, czyli musimy po prostu mieć wyraźne i bardziej 

jednoznaczne uzasadnienie.
Poprawka czwarta…
(Głos z sali: Panie Senatorze… trzeciej było…)
Do poprzedniej, trzeciej, było uzasadnienie poszerzone.
Poprawka czwarta, Komisji Rodziny i Polityki Spo-

łecznej.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Komisja proponuje zwiększenie środków na Państwową 

Inspekcję Pracy, na wydatki na rzecz osób fizycznych, wy-
datki bieżące jednostek budżetowych oraz wydatki majątko-
we, kosztem zmniejszenia środków na kulturę fizyczną.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Tu warto może poinformować, że jest jeszcze druga 

poprawka, która…
(Głos z sali: To też dotyczy Państwowej Inspekcji Pracy, 

zwiększenia środków o milion.)
Tak.
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Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. Województwo opolskie w tym 

zakresie zostało już zasilone na etapie prac w Sejmie odpo-
wiednimi kwotami na ochronę zabytków. Nie widzimy uza-
sadnienia dla dalszego zwiększania środków. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siódmej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka ósma, senatorów Gosiewskiej, Biereckiego, 

Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują przesunięcie 0,5 milio-

na zł z województwa opolskiego z ochrony zabytków na 
Narodowy Fundusz Rewaloryzacji Zabytków Krakowa.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne, ponieważ jest to dokładnie taka kwota, 

jaką zasilono województwo opolskie na etapie prac Sejmu. 
Popieramy pozostawienie tej kwoty w województwie 
opolskim.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Kto jest za przyjęciem poprawki ósmej? (5)
Kto jest przeciw? (5)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziewiąta, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują, aby kosztem rezerwy 

na współfinansowanie projektów realizowanych z udziałem 
środków europejskich zwiększyć środki będące w dyspo-
zycji ministra finansów o 20 milionów zł z przeznaczeniem 
na bary mleczne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Kto jest za przyjęciem poprawki piątej, popraw-
ki Komisji Samorządu Terytorialnego i Administracji 
Państwowej oraz senatorów? (10)

Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał pod głosu? (0)
Poprawka została jednomyślnie przyjęta.
Poprawka szósta, Komisji Spraw Emigracji i Łączności 

z Polakami za Granicą i Komisji Regulaminowej, Etyki 
i Spraw Senatorskich oraz senatorów: Gosiewskiej, 
Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Bardzo proszę.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Poprawka ta przywraca Kancelarii Senatu środki w wy-

sokości 60,5 miliona zł na opiekę nad Polonią i Polakami 
za granicą kosztem skreślenia rezerwy na ten cel.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. Jest to przywrócenie kwe-

stii, która co do zasady w ustawie o działach gospodarki 
i przypisanych do nich ministrach odpowiedzialnych jest 
przypisana do ministra spraw zagranicznych, czyli od ubie-
głego roku, kiedy ta zmiana nastąpiła, nic się w prawie 
nie zmieniło i te zadania dalej należą do ministra spraw 
zagranicznych. Zgodnie z dyskusją z poprzedniego roku 
brak jest na dzisiaj podstaw prawnych do funkcjonowania 
takich wydatków Kancelarii Senatu.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania nad poprawką szóstą.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (4)
Kto jest przeciw? (5)
Kto się wstrzymał od głosu? (1)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siódma, senatorów Gosiewskiej, Biereckiego, 

Ciocha i Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zmniejszenie środków 

o 0,5 miliona zł na Kancelarię Prezydenta w celu przezna-
czenia ich na ochronę zabytków i opiekę nad zabytkami 
w województwie opolskim.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu w tej sprawie?
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Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Ta poprawka polega na dodaniu nowej rezerwy ce-

lowej pod tytułem „Wieloletni program budowy dróg 
gminnych”, z kwotą wydatków 500 milionów zł kosztem 
rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. Chodzi o źródło finansowania 

– rezerwę nr 8, podobnie jak w dwóch poprzednich przy-
padkach. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki jedenastej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwunasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Poprawka polega na utworzeniu nowej rezerwy pod 

tytułem „Wieloletni krajowy program wprowadzania gabi-
netów lekarskich i stomatologicznych w szkołach”, z kwotą 
wydatków 150 milionów zł kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. Chodzi o źródło finansowania 

– rezerwę nr 8. Może się pojawić zagrożenie realizacji 
wydatków współfinansowanych ze środków z progra-
mów unijnych. Ponadto uważamy, że tego typu zadania 
powinny być finansowane w ramach obowiązującego sys-
temu prawnego, czyli z Narodowego Funduszu Zdrowia. 
Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Kto jest za przyjęciem poprawki dwunastej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzynasta.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. Nie widzimy uzasadnienia dla 

zwiększania praktycznie o 100% wydatków na ten cel, 
a poza tym jeżeli chodzi o źródło finansowania, czyli re-
zerwę nr 8, to negatywnie opiniujemy finansowanie z tej 
rezerwy jakichkolwiek innych wydatków niż cel, któremu 
ona służy. Może to zagrażać realizacji niektórych projektów 
unijnych. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do glosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewiątej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziesiąta, senatorów Gosiewskiej Biereckiego, 

Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują, aby kosztem rezerwy 

nr 8 zwiększyć środki na rezerwę w poz. 27 „Pomoc pań-
stwa w zakresie dożywiania” o 100 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. Po pierwsze, ze względu na 

źródło finansowania z przyczyn, które już podawałam. Po 
drugie, jest to program rządowy pomocy państwa w zakre-
sie dożywiania, który podobnie jak w latach poprzednich… 
w ustawie zapewnione są środki w wysokości 550 milio-
nów zł. Tutaj warto dodać, że jest to zadanie własne jed-
nostek samorządu terytorialnego, które są dofinansowane 
w kwocie ponad 0,5 miliarda zł. Z tych powodów, o których 
powiedziałam, stanowisko jest negatywne. 

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziesiątej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Oczywiście na koniec głosowań senatorowie, którzy 

będą chcieli i którzy będą uważali, że niektóre poprawki 
można zgłosić jako wnioski mniejszości, będą mogli, że 
tak powiem, zgłosić je łącznie.

Poprawka jedenasta, senatorów Gosiewskiej, Bierec-
kiego, Ciocha, Martynowskiego.
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Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
W poprawce piętnastej państwo senatorowie propo-

nują zwiększenie wydatków bieżących Instytutu Pamięci 
Narodowej o 30 milionów zł kosztem zmniejszenia re-
zerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania i ze względu na to, że budżet Instytutu Pamięci 
Narodowej na rok 2013 sięga ponad 240 milionów zł 
i w odróżnieniu od innych instytucji, które mają finanso-
wanie na poziomie 100% w stosunku do roku ubiegłego, 
i tak rośnie powyżej 10%. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Kto jest za przyjęciem poprawki piętnastej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka szesnasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie środków 

na Państwowy Fundusz Kombatantów o 10 milionów zł 
kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania, a dodatkowo – tak jak już mówiłam odnośnie 
do jednej z poprzednich poprawek – w przypadku gdyby 
pojawiły się jakieś wnioski w trakcie roku, a były środki 
w rezerwach, można w trakcie roku dokonać zmiany prze-
znaczenia rezerwy. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki szesnastej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemnasta, senatorów Gosiewskiej, Bierec-

kiego, Ciocha i Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Poprawka polega na zwiększeniu wydatków Głównego 

Urzędu Miar łącznie o 10 milionów zł kosztem rezerwy 
nr 73 – „Rezerwa na zmiany systemowe oraz niektóre zmia-
ny organizacyjne”.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. Jest to rezerwa przeznaczona 

na uzupełnienie wydatków związanych ze składką rentową 
w poszczególnych instytucjach finansowanych bezpośred-
nio z budżetu, więc może tych środków zabraknąć w przy-
padku pomniejszenia tej rezerwy.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzynastej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka czternasta, senatorów Gosiewskiej, Bierec-

kiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie środków 

na Inspekcję Ochrony Roślin i Nasiennictwa w poszcze-
gólnych województwach na łączną kwotę 21,5 miliona zł 
kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania, poza tym wydatki na cele związane z Inspekcją 
Ochrony Roślin i Nasiennictwa są również przewidziane 
w rezerwie nr 57, gdzie „pod dochody” realizowane przez te 
inspekcje są przeznaczone również wydatki. Z tych dwóch 
przyczyn nie widzimy uzasadnienia dla dalszego powięk-
szania wydatków w części 85.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czternastej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka piętnasta.
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Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. Przede wszystkim dlatego, że 

poprawka zmniejsza wydatki Kancelarii Prezydenta o 2 mi-
liony zł, co powoduje, że schodzą one poniżej wydatków 
roku bieżącego, ale też z tego względu, że w części 46 
nie wiadomo, o jaki program chodzi. Czy to jest program 
wieloletni, czy jednorazowy? Jeżeli jednorazowy, to wy-
datki tego typu muszą być realizowane w ramach obecnych 
wydatków i programów realizowanych przez ministra zdro-
wia, tak zwanych programów resortowych. Jeżeli byłaby 
mowa o programie wieloletnim, to oczywiście musi on 
zostać przyjęty uchwałą, musiałby zostać zaakceptowany 
i przyjęty przez rząd, bo – zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych – tylko takie programy wieloletnie są potem 
finansowane. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewiętnastej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie została przyjęta.
Poprawka dwudziesta, senatorów Gosiewskiej, Bierec-

kiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie środków 

na ośrodki doradztwa rolniczego w kwocie 30 milionów zł 
w poszczególnych województwach kosztem zmniejszenia 
rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finanso-

wania. Wydatki na doradztwo rolnicze są utrzymane na 
poziomie obecnym w projekcie.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Senator Czarnobaj głosuje, czy nie głosuje?
Jest 6 głosów przeciw, tak?
(Senator Leszek Czarnobaj: Za.) 
(Wesołość na sali)
(Wypowiedzi w tle nagrania)
(Senator Leszek Czarnobaj: Nie, przeciw.)

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują utworzenie nowej re-

zerwy pod tytułem „Krajowy wieloletni program leczenia 
niepłodności”, z kwotą 15 milionów zł kosztem zmniej-
szenia rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pani Minister. 

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem oprawki siedemnastej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemnasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
W poprawce osiemnastej państwo senatorowie pro-

ponują zwiększenie dotacji dla Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych o 50 milionów zł 
kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finanso-

wania. Dziękuję.
(Brak nagrania)

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zmniejszenie środków 

na Kancelarię Prezydenta o 2 miliony zł i przeznaczenie ich 
na Program Ograniczania Zdrowotnych Następstw Palenia 
Tytoniu.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej dru-

giej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta trzecia, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie środków 

w rezerwie nr 53, czyli środków na dofinansowanie i fi-
nansowanie zadań wynikających z ustawy o wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej, o 20 milionów zł 
kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania nad poprawką dwudzie-

stą trzecią.
Kto jest za przyjęciem poprawki? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta czwarta, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują, aby dodać kolejny 

program w rezerwach celowych, to jest „Program darmo-
wy podręcznik dla rodzin wielodzietnych – troje i więcej 
dzieci uczących się w rodzinie”, z kwotą 30 milionów zł 
kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finanso-

wania oraz ze względu na fakt, że jest realizowany pro-
gram, który prowadzi minister edukacji narodowej, może 

(Głos z sali: Przeciw nawet było lepiej.)
Przeciw.
(Senator Leszek Czarnobaj: Tak delikatnie podnio-

słem…) 
(Wesołość na sali)
Poprawka dwudziesta nie otrzymała poparcia: 6:4.
Poprawka dwudziesta pierwsza, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie subwencji 

ogólnej na jednostki samorządu terytorialnego w części 
oświatowej o 500 milionów zł kosztem zmniejszenia środ-
ków na obsługę zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania oraz ze względu na fakt, że obecny poziom sub-
wencji jest wyliczony zgodnie z przepisami, czyli bazą jest 
kwota roku poprzedniego, zweryfikowana o nowe zadania. 
Podwyższenie tej kwoty o 0,5 miliarda zł nie mieści się 
w regułach, które przewidują przepisy. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta druga, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie o 1,5 mi-

liona zł środków przeznaczonych na placówki wsparcia 
dziennego dla dzieci i młodzieży z rodzin ubogich kosztem 
rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania. Poza tym w ustawie przewidziane są środki na 
opiekę nad dziećmi do lat trzech w wysokości 101 milio-
nów zł. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej szóstej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta siódma, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują, żeby zwiększyć środki 

na rezerwę celową w pozycji 76 „Zwiększenie dostępności 
wychowania przedszkolnego” o kwotę 150 milionów zł 
kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finanso-

wania oraz ze względu na fakt, że w ustawie przewidziane 
są środki w wysokości 320 milionów zł na zwiększenie 
dostępności wychowania przedszkolnego, które odpowiada 
zakresowi zmian przygotowywanych przez ministra edu-
kacji narodowej. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej siód-

mej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta ósma, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują, żeby zwiększyć środki 

regionalnych izb obrachunkowych w zakresie wydatków 
bieżących oraz wydatków majątkowych łącznie o 7 milio-
nów zł kosztem zmniejszenia rezerwy celowej w poz. 8 

nie dokładnie w takim zakresie, ale w zakresie wyprawki 
szkolnej dla dzieci z pierwszych klas szkoły podstawowej. 
Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania nad poprawką dwudzie-

stą czwartą.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta szósta, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują, aby kosztem rezer-

wy nr 8 zwiększyć o 100 milionów zł dotacje celowe na 
finansowanie…

(Głos z sali: A dwudziesta piąta?)
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Za chwileczkę wró-

cimy do dwudziestej piątej, bo ją przeoczyłem. Dwudziestą 
szóstą omawiamy?)

Dwudziestą piątą omawiam.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Dwudziestą piątą 

pan omawia?)
Tak.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Dobrze. Dwudziesta 

piąta. Bardzo proszę jeszcze raz.)
Państwo senatorowie proponują, żeby zwiększyć środki 

na rezerwę celową w poz. 25 „Dotacje celowe na finanso-
wanie lub dofinansowanie zadań z zakresu pomocy spo-
łecznej” o 100 milionów zł kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej piątej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta szósta, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują, żeby dodać nową re-

zerwę celową pod tytułem „Bon rodzinny – dopłaty do 
form opieki nad małymi dziećmi”, z kwotą 30 milionów zł 
kosztem rezerwy nr 8.



w dniu 4 stycznia 2013 r. 11

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:

Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-
sowania, którym miałaby być rezerwa ogólna. Poza tym 
zamrożenie funduszu wynagrodzeń jest na poziomie 100% 
i w danej jednostce nie ma podziału funduszu wynagrodzeń 
na wydatki związane z tak zwaną erką i pozostałe wydatki 
w zakresie wynagrodzeń. W związku z tym to od elastycz-
ności zarządzania tymi środkami zależy, jak dysponent 
będzie je wykorzystywał. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Przystępujemy do głosowania nad poprawką trzy-
dziestą.

Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (0)
Kto jest przeciw? (6)
Kto się wstrzymał od głosu? (4)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta pierwsza, senatora Abgarowicza. 

Jest także podobna…
(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii Senatu 

Adam Niemczewski: …poprawka trzydziesta piąta.)
…trzydziesta piąta, senatora Kleiny, która zmienia tro-

chę… dotyka tej samej sprawy, ale w mniejszym zakresie, 
można powiedzieć.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:

Poprawka trzydziesta pierwsza dotyczy Polskiej 
Organizacji Turystycznej, zwiększa dotacje i subwencje 
o 2 miliony zł kosztem rezerwy nr 57. Poprawka trzy-
dziesta piąta zwiększa dotację dla Polskiej Organizacji 
Turystycznej o 1 milion zł kosztem środków na kulturę 
fizyczną.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Przystępujemy do…
(Głos z sali: Rząd.)
Stanowisko rządu?
(Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Finansów Hanna 

Majszczyk: Ale do obu tych poprawek, tak? Czy do jednej?)
Może do obu. Żeby ewentualnie pokazać różnice mie-

dzy tymi poprawkami. Co prawda one teoretycznie nie są 
ze sobą sprzeczne, bo można…

(Głos z sali: Głosować trzeba oddzielnie.)
(Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Finansów Hanna 

Majszczyk: Rozumiem.)
Głosować musimy oddzielnie… ale żeby wyjaśnić 

istotę, ponieważ intencją mojej poprawki było znalezienie 
innego źródła pokrycia kwoty, którą przedstawił senator 
Abgarowicz, i zmniejszenie jej trochę.

Proszę bardzo.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania nad poprawką dwudzie-

stą ósmą.
Kto jest za przyjęciem poprawki?
(Głos z sali: Stanowisko rządu.)
Aha, jeszcze stanowisko rządu, przepraszam.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne ze względu na źródło finan-

sowania.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej ósmej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta dziewiąta, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie środków na 

kulturę fizyczną o 30 milionów zł kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne ze względu na źródło finansowania.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej dziewią-

tej? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta, senatora Iwana.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Pan senator Iwan proponuje zwiększenie o 60 tysięcy zł 

środków na wynagrodzenia w tak zwanej erce w Urzędzie 
Regulacji Energetyki kosztem rezerwy ogólnej Rady 
Ministrów.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Bardzo proszę panią minister o wyjaśnienie istoty tej 

sprawy i przedstawienie stanowiska rządu.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko jest pozytywne. Jest to nie przekazanie 

tych środków do Funduszu Ubezpieczeń Społecznych, ale 
stworzenie możliwości udzielenia pożyczki dla Funduszu 
Ubezpieczeń Społecznych, co daje większą elastyczność 
reagowania bez potrzeby zmiany na przykład przepisów 
ustawy budżetowej, w sytuacji gdyby na przykład kwestie 
związane z realizacją wyroku Trybunału Konstytucyjnego 
czy też kwestie związane z przepisami ustaw dotyczących 
urlopów macierzyńskich czy wychowawczych wymagały 
większego zasilenia Funduszu Ubezpieczeń Społecznych. 
Ta kwota zabezpiecza taką elastyczność i daje możliwość 
reagowania na te potrzeby czy też sfinansowania składek 
z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych większej liczbie 
osób. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Czy są może jakieś pytania? Bo rzeczywiście to jest 

duża, dość istotna zmiana i dlatego wymaga jeszcze prze-
dyskutowania.

Bardzo proszę, pan senator.

Senator Janusz Sepioł:
Właśnie, mam pytanie. Bo to jest bardzo poważna zmia-

na: 6 miliardów zł w tę czy w tamtą. Z czego to wynikło, 
że pomiędzy Sejmem a Senatem pojawiła się potrzeba 
6 miliardów zł? Czy w tym czasie był już jakiś wyrok 
w Trybunale? Nie?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Pan senator Bierecki także chciał zabrać głos w tej 

sprawie?
Pan senator Cioch.

Senator Henryk Cioch:
Ja rozumiem, o co chodzi. Tu chodzi o ten ostatni wyrok 

Trybunału Konstytucyjnego, moim zdaniem zresztą bar-
dzo kontrowersyjny, chociaż Trybunału Konstytucyjnego. 
Mianowicie chodzi o taką kwestię: osoby, które przeszły 
na emeryturę, otrzymują z FUS świadczenia emerytalne, 
a nadal pracują. Jest to sytuacja kontrowersyjna, przynaj-
mniej w moim odczuciu. Bo pracodawca nie może takiej 
osobie rozwiązać umowy o pracę nawet za wypowiedze-
niem. Czyli krótko mówiąc – osoba, która przechodzi na 
emeryturę, nabywa prawo do świadczeń emerytalnych, 
a jeśli chce pracować, to może pracować i pracodawca nie 

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:

Do poprawki trzydziestej pierwszej stanowisko ne-
gatywne. Źródłem finansowania miałoby być obciążenie 
czy zmniejszenie rezerwy nr 57, a to jest rezerwa „pod 
dochody” i ona musi być proporcjonalna do dochodów 
zaplanowanych na te cele. W związku z tym trzeba by było 
zmniejszać też dochody, dlatego że jednostki nie zrealizują 
określonych dochodów już przewidzianych w budżecie, 
jeżeli nie zabezpieczymy im wydatków na te cele. Tak 
funkcjonuje ta rezerwa zgodnie z ustawą wprowadzającą 
ustawę o finansach publicznych. Stanowisko w tym zakre-
sie jest negatywne.

Jeżeli chodzi o poprawkę trzydziestą piątą, to tutaj nie 
mamy uwag, ponieważ obie te części – zarówno część 25, 
jak i część 40 – są nadzorowane przez ministra kultury 
fizycznej i sportu. Te zagadnienia mogą być tak uregulo-
wane. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

I minister sportu wyraził zgodę…
(Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Finansów Hanna 

Majszczyk: Nie miał tutaj…)
…na jakieś ewentualne zmiany.
Przystępujemy do głosowania nad poprawką trzydziestą 

pierwszą.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (0)
Kto jest przeciw? (6)
Kto się wstrzymał od głosu? (4)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
To może przegłosujemy poprawkę trzydziestą piątą, 

skoro została już omówiona.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (6)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (4)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka trzydziesta druga.
Proszę bardzo, przedstawiciel Biura Legislacyjnego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:

Jest to zwiększenie o 6 miliardów zł środków dla 
Funduszu Ubezpieczeń Społecznych… dotacja.

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie, to jest…
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Tak, to jest do kwo-

ty 12 miliardów zł…)
Bo tam jest…
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: …ponieważ w bu-

dżecie jest wpisane do 6 miliardów zł, to jest zwiększenie 
tej kwoty…)

…do 12.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: …do 12 miliar-

dów zł.)
Czyli o 6 miliardów zł.
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gdyby pożyczka faktycznie została udzielona i te wydatki 
by faktycznie zostały poniesione. Dopóty, dopóki jest to 
tylko zapis w budżecie, a pożyczka nie jest realizowana 
i środki nie są wydatkowane przez FUS, to nie wpływa 
również na sektor.

Senator Grzegorz Bierecki:
No właśnie. Bo ja w zeszłym roku pytałem pana mi-

nistra o tę technikę pożyczania z budżetu do Funduszu 
Ubezpieczeń Społecznych, której zadaniem – takim księ-
gowym – jest oczywiście obniżenie poziomu deficytu. 
Obecnie zwiększamy dwukrotnie ten zabieg, który jest 
zabiegiem wyłącznie księgowym. Bo trzeba zadać proste 
pytanie: z czego Fundusz Ubezpieczeń Społecznych odda 
tę pożyczkę? Pan minister Rostowski w ubiegłym roku 
odpowiedział mi, że odda z dotacji, którą otrzyma. Czyli 
tak naprawdę mamy tutaj do czynienia z operacją księgową, 
która ma za zadanie przesunąć dotację w czasie. To i tak 
spadnie na budżet, i tak będzie kosztem budżetu, nie roz-
chodem – tak, jak państwo w tej chwili to prezentują – ale 
jest to prezent na przyszłe pokolenia, tak bym powiedział, 
może na przyszłe lata.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo, Panie Senatorze.
Pani Minister, jaka kwota była wpisana w ubiegłym 

roku w tym punkcie? I jaka została wykorzystana?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
W 2012 r. były to 3 miliardy zł i kwota ta została wy-

korzystana.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: W całości?)
Tak.
(Wypowiedzi w tle nagrania)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
W takim razie gdyby mogła pani rozwiać pozostałe 

wątpliwości pana senatora Biereckiego. Bardzo proszę.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
To znaczy, o ile pamiętam, zgodnie z ustawą o FUS… nie 

wiem, o jakiej wypowiedzi pana ministra pan senator mówi, 
ale jeżeli, zakładam, pan senator rozmawiał w tym zakresie 
z panem ministrem i pewnie ta odpowiedź taka była…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Ja nie kwestionuję, ale może zaszło jakieś nieporozu-

mienie, bo pożyczki są spłacane ze składek. Jeszcze raz 
podkreślam, że to nie oznacza… że to jest możliwość, 
a nie fakt. My nie… Jeżeli zgodnie z wyliczeniami, które 
były robione „pod ustawy”, o których wspomniałam, że 
mogą ewentualnie pociągnąć za sobą jakieś skutki, jeżeli 

może jej zwolnić. I teraz osoby, które zostały zwolnione, 
po wyroku Trybunału Konstytucyjnego otrzymają zale-
głe emerytury wraz z odsetkami. I chyba o to chodzi, o tę 
rezerwę, do której trzeba będzie sięgnąć, żeby wypłacić 
świadczenia nadal pracującym emerytom.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Pani minister. 

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Oczywiście nie chodzi tylko o ten wyrok, bo skala tego 

wyroku na pewno dotyczy takiej kwoty, nie chodzi o do-
kładne, detaliczne wyliczenia, ale o stworzenie możliwości 
elastycznego reagowania między innymi w związku z tym 
wyrokiem. Ja zresztą nie oceniam tego wyroku, on już jest 
i on – tu odnośnie do pytania pana posła – zapadł dopiero 
w listopadzie, więc nie był znany podczas prac nad pro-
jektem budżetu. Zresztą sam pan senator powiedział, że 
dla pana senatora również wyrok ten jest kontrowersyjny, 
jeżeli chodzi o takie, a nie inne rozstrzygnięcie. My nie 
zakładaliśmy potrzeby zwiększania rezerw na ewentualne 
pożyczki. To po pierwsze.

Po drugie, do parlamentu zostały już skierowane rzą-
dowe projekty ustaw o zmianie ustawy o systemie ubez-
pieczeń społecznych oraz niektórych innych ustaw, które 
mogą za sobą pociągnąć skutki w zakresie FUS i plano-
wanego wprowadzenia od września urlopów rodzicielskich 
w dodatkowym wymiarze do dwudziestu sześciu tygodni. 
Jeżeli chodzi o skalę i zakres skorzystania z możliwości 
wydłużenia tych urlopów, to dopiero w praktyce się okaże, 
jak to będzie przebiegało i jaka będzie chęć przechodzenia 
na te dłuższe urlopy i wykorzystywania przepisów, które 
zostaną wprowadzone. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Jeszcze senator Bierecki.

Senator Grzegorz Bierecki:
Chciałbym zapytać, czy ta pożyczka będzie miała 

wpływ na zwiększenie poziomu deficytu.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę bardzo.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Nie, to są środki finansowane z rozchodów, a nie z wy-

datków budżetu państwa, które miałyby wpływ na deficyt, 
ale jednocześnie też na sektor w tym momencie, dopiero 
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Kto się wstrzymał od głosu? (4)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka trzydziesta czwarta.
Bardzo proszę.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Poprawka trzydziesta czwarta to jest poprawka, o której 

już mówiliśmy, dotyczy zwiększenia środków na Państwową 
Inspekcję Pracy o 1 milion zł kosztem zmniejszenia wydat-
ków bieżących Naczelnego Sądu Administracyjnego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko pozytywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (6)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (4)
Poprawka trzydziesta szósta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:

Ta poprawka też ma charakter techniczny i ma na 
celu naprawienie błędów w planie finansowym Funduszu 
Promocji Kultury.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:

Stanowisko pozytywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Na czym ten błąd polega? Czy pani minister mogłaby 
nas poinformować?

(Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Finansów Hanna 
Majszczyk: To jest po prostu czeski błąd…)

(Głos z sali: Proszę włączyć mikrofon.)

zgodnie z analizami przeprowadzonymi u ministra pracy 
i w Ministerstwie Finansów co do tego, jakie skutki dla 
Funduszu Ubezpieczeń Społecznych mogą one za sobą 
pociągnąć… nie przewidujemy potrzeby takiego wyko-
rzystywania możliwości udzielania pożyczek. Niemniej 
nie ma też możliwości… Gdyby to był algorytm, który 
wiąże się z tym, że wprowadza się ustawę i – chwała Bogu, 
że tak nie jest – są to wydatki sztywne i one są łatwe do 
wyliczenia, bo się podstawia sztywne dane i one będą tak 
szły, jak możemy policzyć, to byśmy mogli dokładnie nie 
wstawiać tego w takich założeniach, ale to zależy od tego, 
jak ludzie, do których te przepisy są kierowane, będą z tych 
przepisów korzystać. Więc to jest tak naprawdę trudne do 
przewidzenia. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
Poprawka trzydziesta druga, senatora Kleiny.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (6)
Kto jest przeciw? (4)
Poprawka otrzymała poparcie.
Pani Minister, jest też prośba, żeby w momencie kiedy 

pani będzie prezentowała budżet na posiedzeniu plenarnym, 
jeszcze szczegółowo to wyjaśnić i rozwiać wszystkie wąt-
pliwości, jakie się w tej sprawie mogą pojawić. Jeżeli do 
tego czasu uda się zrobić wyliczenia, to będziemy wdzięcz-
ni, bo to jest dość…

(Senator Janusz Sepioł: W tamtym roku była możli-
wość, ale skończyło się wydatkiem.)

Proszę?
(Senator Janusz Sepioł: W tamtym roku to też była tylko 

możliwość, ale skończyło się wydatkiem.)
No więc właśnie. Także chodziłoby o porównanie z ro-

kiem ubiegłym i przedstawienie konsekwencji tej możli-
wości trzymiliardowej pożyczki, pokazanie, jak to zostało 
ostatecznie rozliczone.

Poprawka trzydziesta trzecia, senatora Kleiny.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Ta poprawka ma charakter techniczny i naprawia błąd 

w planie finansowym Agencji Rezerw Materiałowych.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko pozytywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej trzeciej? (6)
Kto jest przeciw? (0)
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(Głos z sali: Nie, nie. Po prostu wczoraj złożyliśmy bez 
załącznika i dzisiaj dołączyliśmy ten załącznik.)

Aha, i stąd…
(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii Senatu 

Adam Niemczewski: Ten załącznik został uzupełniony.)
Dobrze. Czyli to jest taka sama poprawka, nad tą po-

prawką nie głosujemy…
(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii Senatu 

Adam Niemczewski: Tej poprawki nie ma po prostu.)
…bo jej nie ma.
Poprawka trzydziesta ósma, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują dodanie nowej rezer-

wy celowej pod tytułem „Program wsparcia samorządów 
prowadzących zadłużone publiczne zakłady opieki zdro-
wotnej – budowanie sieci publicznych szpitali”, z kwotą 
350 milionów zł kosztem rezerwy nr 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko jest negatywne ze względu na źródło fi-

nansowania. Nie ma również takiego programu, który 
mógłby być finansowany z tej rezerwy i nie znam pomysłu 
na wprowadzenie takiego programu, więc z tego powo-
du tworzenie takiej rezerwy nie byłoby celowe. Ponadto 
w ustawie o finansach publicznych jest rezerwa na zadania 
własne jednostek samorządu terytorialnego, które – jeżeli 
spełniałyby warunki, zwłaszcza związane z funkcjonowa-
niem jakiejś nowej inwestycji, która miałaby poparcie jako 
związana z rozwojem regionalnym – teoretycznie mogą być 
dofinansowane. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania nad poprawką trzydziestą 

ósmą.
Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (4)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta dziewiąta, senatorów Gosiewskiej, 

Biereckiego, Ciocha, Martynowskiego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Poprawka dotyczy zwiększenia wydatków na aktywne 

formy walki z bezrobociem w Funduszu Pracy o 1 mi-
liard zł z jednoczesnym zmniejszeniem o tę kwotę stanu 
końcowego funduszu.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Przepraszam bardzo. To jest tak zwany czeski błąd, na-

stąpiła zamiana liczb: jest 41 079, a powinno być 41 709 – 
zero przeszło przed siódemkę, a powinno być w środku.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej szóstej? (10)
Poprawka została jednomyślnie poparta.
Poprawka trzydziesta siódma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie środków 

na Inspekcję Ochrony Roślin i Nasiennictwa o 21,5 milio-
na zł kosztem rezerwy celowej w poz. 8.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. Głosowanie nad podobną 

poprawką było troszeczkę wcześniej, więc argumenty są 
analogiczne: po pierwsze, chodzi o źródło finansowania, 
po drugie, na Inspekcję Ochrony Roślin i Nasiennictwa są 
też środki w rezerwie nr 57. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Czy państwo wnioskodawcy chcą zabrać głos? Ponieważ 

tutaj rzeczywiście…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
…dokładnie chyba jest, jeszcze raz…
(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii Sena-

tu Adam Niemczewski: Przepraszam, może tu jest błąd, bo 
państwo senatorowie…)

Czeski błąd, tak?
(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii 

Se-natu Adam Niemczewski: …składali dwa razy i może 
z tego…)

(Głos z sali: Ale to dwa razy…)
No wydaje mi się, że rzeczywiście…
(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii Sena-

tu Adam Niemczewski: Może powinniśmy uznać, że tej 
poprawki nie ma, bo już głosowaliśmy.)

(Głos z sali: Ona już została przegłosowana.)
No więc tak mi się wydaje.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Jeszcze raz? Czy jakaś inna poprawka…
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pieniądze zamrożone, niewydane już przez kilka lat, więc 
nasza poprawka idzie w kierunku uwolnienia tych środ-
ków w roku 2013, tak aby pan minister był zobowiązany 
do przeznaczenia ich na aktywne formy przeciwdziałania 
bezrobociu, a nie zatrzymania ich w budżecie.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Senator Cioch.

Senator Henryk Cioch:
Chciałbym jeszcze tylko dopowiedzieć, że na rok 2013 

jest prognozowany dalszy wzrost bezrobocia.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję.
Ale równocześnie o 1 miliard…
(Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Finansów Hanna 

Majszczyk: O 1 miliard 200 milionów zł, dlatego właśnie…)
…200 milionów zł jest zwiększony fundusz.
Bardzo proszę panią minister o opinię do tej poprawki.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Tak jak powiedziałam, stanowisko jest negatywne. Po 

pierwsze, ze względu na to, że właśnie mając na uwadze 
prognozowany wzrost bezrobocia – 13% – rząd już w pro-
jekcie przedstawił wzrost wydatków na te cele o ponad 
1 miliard 200 milionów zł, w tym na aktywne formy walki 
z bezrobociem 1 miliard 200 milionów zł, czyli reaguje na 
te potrzeby. Po drugie, bez wątpienia Fundusz Pracy jest 
jednostką sektora finansów publicznych. Po trzecie, we 
współpracy z ministrem pracy, który w swoim zakresie 
nadzoruje funkcjonowanie tego funduszu, jest reakcja… 
W momencie kiedy jest taka potrzeba, to reakcja jest właści-
wa, ponieważ w roku 2012 zwiększono wydatki na aktywne 
formy walki z bezrobociem o 0,5 miliarda zł. A konkretnym 
założeniem, które jest brane pod uwagę przy kształtowaniu 
wydatków na aktywne formy walki z bezrobociem, jest to, 
że nie chodzi tylko o to, żeby te wydatki były, bo są środ-
ki, ale żeby były to wydatki, które będą efektywne w taki 
sposób, że nie będą chwilowym pozbawieniem… Chodzi 
o zapewnienie miejsc pracy dla osób objętych wsparciem. 
Będzie większa efektywność wydatkowania tych środków 
w postaci zabezpieczenia stałych miejsc pracy dla tych 
osób. Jeżeli w związku z rozwojem sytuacji pojawiłaby się 
taka potrzeba, to oczywiście w ramach współpracy z mini-
strem pracy będziemy na to reagować.

(Brak nagrania) 

Senator Janusz Sepioł:
Ja bym tak łatwo nie przechodził do porządku nad tym 

tematem, dlatego że w trakcie tego roku będziemy mieli 
inny obraz statystyczny. Wszystko wskazuje na to, że bę-
dziemy mieli przeliczone wskaźniki bezrobocia w odnie-
sieniu do nowej liczby mieszkańców, w związku z czym 

Ze względów czasowych ta poprawka jest zapisana 
w formie uproszczonej, ale państwo senatorowie dołączyli 
szczegółowe rozpisanie kwot na poszczególne formy walki 
z bezrobociem.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Tak, ale jak należy rozumieć to jednoczesne zmniejsze-

nie o 1 miliard zł kwoty stanu końcowego?
(Głos z sali: Stan środków na koniec.)

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Stan środków na koniec roku będzie zmniejszony.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: O ten wydatek.)
O ten wydatek, tak.
(Senator Janusz Sepioł: A jak jest planowane?)
6 miliardów 755 milionów 802 tysiące zł.
(Senator Janusz Sepioł: W takim razie będzie 5 miliar-

dów zł do zwrotu.)
Tak.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pani Minister?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne. W projekcie budżetu na rok 

2013 i w planie finansowym Funduszu Pracy przewiduje 
się wzrost w stosunku do roku 2012 wydatków na aktywne 
formy walki z bezrobociem o ponad 1 miliard 200 milio-
nów zł.

(Brak nagrania)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
…senator Sepioł i senator Bierecki.

Senator Janusz Sepioł:
A jakie jest uzasadnienie utrzymywania takiej kwoty 

na koniec roku w Funduszu Pracy, żeby tam było parę 
miliardów mimo to?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pan senator Bierecki.

Senator Grzegorz Bierecki:
Chciałbym zadać pytanie bardzo podobne do tego, które 

zadał mój przedmówca. Bo co roku powtarza się ta sama 
sytuacja, w której środki Funduszu Pracy nie są wydatko-
wane, są zatrzymywane. Rozumiemy, że chodzi tutaj o za-
mrożenie tych pieniędzy po to, żeby doprowadzić do tego 
księgowego rozwiązania, jakim jest utrzymanie deficytu 
na poziomie oczekiwanym. W Funduszu Pracy zbierają się 
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nego zgłoszenia na posiedzeniu plenarnym, jeżeli uznamy 
to za celowe i potrzebne w takiej formule, o której tutaj 
mówił pan senator Sepioł.

Teraz jeszcze poprosimy panią minister, bo stanowisko 
rządu do poprawki trzydziestej dziewiątej jest negatywne…

(Senator Beata Gosiewska: Ale czy ja mogę jeszcze 
chwilkę?)

Proszę bardzo.

Senator Beata Gosiewska:
Chciałabym jeszcze zauważyć, że w załączniku do tej 

poprawki jako formy aktywnego przeciwdziałania bez-
robociu podajemy chociażby roboty publiczne czy prace 
interwencyjne. Myślę, że w tym przypadku wydanie tej 
kwoty nie będzie stanowiło problemu.

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Myślę, że to nie jest 
kwestia wydania pieniędzy, bo urzędy pracy są w stanie to 
zagospodarować.)

Ale pan senator mówił o tym, czy urzędy pracy będą 
w stanie to przerobić. Pytanie tylko, na co przerobić. Czy 
na skuteczne formy? Czy pieniądze zostaną wydane, żeby 
je wydać?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Myślę, że dzisiaj też nie jesteśmy w stanie tego ocenić.
Jeszcze pan senator Sepioł. Proszę bardzo.

Senator Janusz Sepioł:
Jeszcze rozmyślałem o czymś takim, żeby pojawiło 

się to jednak jako rezerwa celowa z takim warunkiem, że 
jeżeli w połowie roku stopa bezrobocia przekracza 15%, 
to rezerwa jest uruchamiana. W tym duchu.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Lub z jakichś innych powodów minister mógłby te środ-

ki uruchomić. Ta kwestia wskaźnika nie powinna być też 
taka wiążąca. Ale to jest pewnie system… Ale tutaj pani 
minister nam wyjaśni tę kwestię, bo wydaje się, że te moż-
liwości tutaj są. Ale poprawkę, jeżeli byłaby celowa, ewen-
tualnie byśmy przygotowali na posiedzenie plenarne.

Bardzo proszę, Pani Minister.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Jeżeli chodzi o możliwość zmiany w trakcie roku, to ona 

wynika z obowiązujących przepisów ustawy o finansach 
publicznych, które to przepisy mówią, że plany finansowe 
funduszy mogą być zmieniane. I to właśnie było wykorzy-
stywane w trakcie roku 2012. Wcześniej też, ale już nie 
cofam się do wcześniejszych lat. Bo to były różne kwoty, 
różne przyczyny zmian. Kwota pół miliarda złotych w roku 
2012 została uruchomiona pod konkretne, wysondowane 
potrzeby i konkretne rozeznanie, na ile pomysły urzędów 

wskaźnik… Nie mówię o zmianie realnej, zmianie netto 
liczby bezrobotnych, mówię o stopie bezrobocia, która 
będzie musiała być odniesiona do nowej liczby mieszkań-
ców. Wizerunkowo to będzie bardzo istotna zmiana, stopa 
prawdopodobnie będzie na poziomie 14,5% wyłącznie z ty-
tułu pominięcia półtora miliona ludzi, których… Liczba 
ludności rzeczywistej będzie…

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: …będzie wynikała 
z ostatecznego podania wyników spisu powszechnego.)

I politycznie to będzie problem.
Oczywiście jest pytanie, czy dodanie jeszcze 1 miliar-

da zł da się w ogóle sensownie przerobić przez urzędy 
pracy. No, były lata, że te wydatki były znacznie większe, 
więc tutaj nie ma wielkiego zagrożenia, że to byłoby nie-
efektywne czy niemożliwe do sensownego wydania.

Ja się tylko zastanawiam, czy istnieje jakaś forma wa-
runkowego zwiększenia limitu, dania jedynie możliwości. 
Nie przekazania tych pieniędzy w sposób jednoznaczny 
naszą decyzją, tylko tak jak w wypadku Funduszu Pracy, 
gdzie dajemy tę możliwość pożyczki, gdyby coś się zda-
rzyło…

(Głos z sali: FUS.)
…FUS… to do 6 miliardów zł jest możliwa interwencja.
Czy tutaj dałoby się to zapisać warunkowo, dać mini-

strowi pracy możliwość zwiększenia tych wydatków bez 
zmiany ustawy budżetowej? Tego nie wiem, to w ogóle 
byłaby inna poprawka, prawda? Ale wydaje mi się, że ta-
kie proste powiedzenie: no cóż, musimy trzymać deficyt, 
w związku, z czym niech tam sobie te pieniądze leżą… Już 
w tym roku mamy wykonanie deficytu mniejsze o 3 miliar-
dy zł czy 4 miliardy zł, więc 1 miliard zł nie jest aż taką 
groźną kwotą.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Bardzo proszę, pan senator Bierecki.

Senator Grzegorz Bierecki:
Z wielkim zainteresowaniem wysłuchałem wypowiedzi 

pana senatora Sepioła, bo to rzeczywiście może być dobry 
pomysł na stworzenie możliwości elastycznego reagowa-
nia, o czym zresztą mówiła pani minister. Ale wydaje mi 
się, że przy tym budżecie bez poprawki nie ma możliwości 
elastycznego reagowania, ponieważ końcowe saldo ma być 
utrzymane. Końcowe saldo funduszu na koniec roku ma 
wynieść 6 miliardów zł. Mówimy tutaj przecież o budżecie, 
który zamraża środki na Fundusz Pracy. Więc jeżeli pani 
minister chciałaby w tym budżecie widzieć miejsce dla 
realizacji tego, o czym nam pani przed chwilą mówiła, 
czyli możliwości elastycznego reagowania, to albo trzeba 
przyjąć poprawkę, którą my jako czworo senatorów pro-
ponujemy, albo zastanowić się nad rozwiązaniem, które 
proponuje pan senator Sepioł i które my także uważamy 
za bardzo dobry pomysł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Myślę, że sformułowanie takiej poprawki jest możliwe 

i rzeczywiście może byśmy się zastanowili co do ewentual-
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Cztery osoby za…
(Głos z sali: Pięć.)
Jak? Kto głosował? Jeszcze raz. Aha, jest pięć. Ok.
Kto jest przeciw? (4)
Kto się wstrzymał od głosu? (1)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka ostatnia, czterdziesta, senatora Kleiny.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Pan senator proponuje, aby kosztem środków na muzea 

utworzyć nową rezerwę celową pod tytułem „Rezerwa na 
pokrycie kosztów realizacji na terenie Federacji Rosyjskiej 
pomnika upamiętniającego ofiary katastrofy lotniczej, któ-
ra miała miejsce pod Smoleńskiem 10 kwietnia 2010 r.”, 
z kwotą 3 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Ta poprawka uzgodniona jest także z ministerstwem 

kultury.
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Nie zgłaszamy uwag.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę bardzo, pan senator Sepioł.

Senator Janusz Sepioł:
Jestem trochę zaszokowany źródłem finansowania, 

bo akurat muzea ledwo żyją, i jeszcze na takie narodowe 
zadanie jak pomnik katastrofy zabieramy z muzeów. Ja 
wiem, że minister kultury odpowiedzialny za zbudowa-
nie pomnika poszukał u siebie i znalazł, ale jeżeli przed 
chwilą dowiedzieliśmy się, że jedną z niewielu instytucji, 
która ma budżet daleko ponad 100% ubiegłorocznego, 
jest Instytut Pamięci Narodowej, to uważam, że należy 
zmniejszyć budżet Instytutu Pamięci Narodowej i z tych 
środków wybudować pomnik w Smoleńsku, a muzea zo-
stawić w spokoju.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pani senator Gosiewska.

Senator Beata Gosiewska:
Mam pytanie. Rząd od trzech lat zapowiada budowę 

tego pomnika. Z jakich środków do tej pory rząd przewi-
dywał wybudowanie tego pomnika i w jakiej wysokości? 
Dziękuję bardzo.

pracy na wydatkowanie tych środków pociągają za sobą 
efektywne kształtowanie miejsc pracy dla większości osób 
objętych tym wspomożeniem.

Dlatego to, co państwo senatorowie wskazują, że chce-
my utrzymać kwotę końcową, to nie jest do końca tak. Ona 
jest na dzisiaj przewidywana w takiej kwocie przy zało-
żeniu wydatków i przychodów… przychodów i kosztów 
na określonym poziomie zgodnie z założonym planem. 
Jeżeli byłyby jakieś zmiany w trakcie roku, to one idą albo 
z przychodów, albo ze stanu początkowego środków na 
funduszu i wtedy te wydatki mogą ulec zmianie. I takie 
możliwości są zapisane w ustawie o finansach publicznych 
i były wykorzystywane.

Jeżeli chodzi o rezerwę, to nie widzę możliwości stwo-
rzenia takiej rezerwy, bo środki te nie idą z budżetu pań-
stwa. One w ogóle nie są… jedyne środki, które idą, to są 
środki związane z refundacją wydatków unijnych, kiedy 
dochody przychodzą. I to idzie tylko przez środki euro-
pejskie, ale nie idzie z budżetu. Więc tworzenie rezerwy… 
Nie widzę takiej możliwości. Tworzenie zapisów o wa-
runkowym uruchomieniu… to też nie do części tekstowej 
zgodnie z ogólnymi regułami, bo to jest zapisane w usta-
wie o finansach publicznych, zgodnie z którą – wprawdzie 
nie z udziałem Senatu, ale z udziałem Sejmu i Komisji 
Finansów Publicznych – jest aprobata lub nie w sytuacji, 
kiedy jest konieczność dokonania takiej zmiany.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Poprosimy też panią minister, żeby w trakcie debaty tej 

sprawie poświęcić trochę więcej czasu, ponieważ kwestia 
bezrobocia niewątpliwie jest istotnym elementem.

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Oczywiście, proszę bardzo, Panie Senatorze.

Senator Janusz Sepioł:
Oczywiście to są poważne argumenty, trudno z tym 

polemizować. Mnie tylko chodzi o to, że zapis księgowy 
to jest raz, ale budżet jest także dokumentem politycznym. 
Czym innym jest reakcja ministra w trakcie roku i się-
gnięcie po pieniądze zgodnie z możliwościami prawnymi, 
a czym innym, kiedy my, uchwalając budżet, demonstru-
jemy pewną wolę działania, kierunek, znaczenie tego. To 
jest istotna różnica polityczna.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Myślę, że ewentualnie na tę kwestię różnicy politycznej 

odpowiemy, jeżeli będzie potrzeba przygotowania odpo-
wiedniej poprawki, to będziemy… przedyskutowalibyśmy 
to i z panią minister, i z Biurem Legislacyjnym. Jeżeli bę-
dzie taka potrzeba, to można byłoby tę sprawę przygotować 
w takim duchu, o którym tutaj panowie senatorowie mówią, 
szczególnie pan senator Sepioł.

Przystępujemy do głosowania nad poprawką trzydziestą 
dziewiątą.

Kto jest za przyjęciem tej poprawki? (5)
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bardzo trudna. No ale sam minister kultury zaproponował 
tę zmianę, a wiemy, jaka jest generalnie sytuacja i kondy-
cja muzeów w Polsce. Te wątpliwości są. Wydaje się, że 
powinniśmy jeszcze otrzymać bardziej dokładną analizę 
kosztów. Co prawda rezerwa daje szansę wykorzystania do 
tej kwoty, czyli tutaj nie ma, że tak powiem, problemu, ale 
ja zawsze wolę, żeby była zapisana kwota raczej oszczędna 
i skromna niż na wyrost, bo to się łatwiej wydaje, kiedy są 
zapisane duże kwoty. No, ale co zrobić.

Pan senator Cioch.

Senator Henryk Cioch:
Ad vocem. Nie musi być jedno źródło, mogą być dwa. 

Połowa od ministra kultury, połowa z IPN.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Tak.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
…problemem, jak to sfinansować, czy może rzeczywi-

ście z różnych źródeł. Możliwe, że IPN jest dobrym źró-
dłem do sfinansowania tego, ale to wymaga jeszcze dyskusji 
wewnątrz rządu, aby tę sprawę do końca wyjaśnić.

(Senator Henryk Cioch: Tak jest.)
Pan senator Cioch.

Senator Henryk Cioch:
Dyskusja jest ciekawa i cieszę się, że w budżecie po 

raz pierwszy pojawił się czytelny zapis o przeznaczeniu 
środków na budowę pomnika ofiar. Oczywiście nie wiemy, 
czy to będzie trzy, czy to będzie pięć, a może osiem, a może 
mniej, prawda?

(Wypowiedź poza mikrofonem)
W zależności od tego, jaka będzie wizja.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Oczywiście absolutnie wspierałbym tutaj pana senatora 

Sepioła – muzea ledwo dyszą i jeszcze im zabierać, to już 
byłby dramat. Myśmy zgłosili dwie poprawki i nie zgła-
szalibyśmy wniosku mniejszości. Mianowicie wniosek był 
taki, ażeby z Kancelarii Prezydenta zabrać pewną kwotę 
i przeznaczyć ją na ochronę zabytków Krakowa.

W związku z tym, że w katastrofie tej przecież zginął 
tragicznie również prezydent, głowa państwa, chyba tym 
ewentualnym źródłem mógłby być dość wysoki budżet 
Kancelarii Prezydenta.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Panie Senatorze, do wtorku mamy trochę czasu. 

Spróbujemy przedyskutować to wszyscy – panią minister 
proszę, żeby była, że tak powiem, osobą wiodącą w tej 
sprawie – żeby zastanowić się nad możliwością zbudo-
wania pomnika z różnych budżetów. Możliwe, że i budżet 
Kancelarii Prezydenta jest właśnie tym źródłem, z które-
go nawet symbolicznie mógłby być współfinansowany, 
prawda? Tym bardziej że to wszystko to i tak są pieniądze 
podatników, ludzi, obywateli Rzeczypospolitej.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę bardzo, Pani Minister.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Rozumiem, że minister kultury przewidywał to w ra-

mach swojego budżetu, który to budżet mimo wszystko 
w związku z takim, a nie innym ukształtowaniem się relacji 
na rok 2013… czyli tej części elastycznej, o której dzisiaj 
już chyba dwukrotnie wspomniałam… no, nie poprzesuwał 
odpowiednio tych środków w swoim budżecie, stąd jego 
zgoda na wyjęcie środków na ten cel z rozdziału, o którym 
jest mowa w poprawce.

Senator Janusz Sepioł:
Czy senator wnioskodawca byłby skłonny dokonać au-

topoprawki, wskazać inne źródło finansowania?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Senator wnioskodawca byłby skłonny dokonać auto-

poprawki, z tym że wskazanie innego źródła finansowania 
byłoby kłopotliwe, ponieważ to jest wniosek przygoto-
wany także przez… no, nie przygotowany… ale ta kwota 
zasugerowana z tego właśnie źródła… To wymagałoby 
nowego uzgodnienia, ponieważ uważam, że nasze poprawki 
dotyczące budżetu nie mogą wynikać tylko i wyłącznie 
z tego, że my sami sobie tak wymyślimy, tylko wymagają 
one uzgodnień u dysponentów tych środków. Więc to jest 
dłuższa operacja.

Moja wątpliwość była właściwie innego rodzaju. 
Wydawało mi się, że ta kwota 3 milionów zł na pomnik 
jest może kwotą zbyt dużą. Pan senator Sepioł tak się za-
wahał, czyli on jako specjalista uważa… Zna pan senator 
projekt, tak?

Senator Janusz Sepioł:
Znam projekt i mam poważne obawy, czy pomnik zosta-

nie zrealizowany. Bo na razie mówimy o tym, że w kwiet-
niu ma być wmurowany akt erekcyjny, ale uzgodnienia 
są daleko w polu, pomnik jest bardzo duży i wchodzi na 
działki prywatne, które są nie do… (wypowiedź poza mi-
krofonem) …a jak się go przesunie, żeby nie było to na 
działkach prywatnych, to wchodzi w obszar lotniczy. I na 
razie jesteśmy…

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Panie Senatorze, mam propozycję w tej sprawie. Bo co 

do tego, że pomnik w Smoleńsku powinien powstać, nie 
ma między nami sporu, prawda? Wydaje mi się, że taki 
zapis moglibyśmy pozostawić na dzisiaj, równocześnie do 
wtorkowej debaty ewentualnie się zastanowić, czy znaleźć 
inne źródło finansowania, od innych dysponentów, bo ja 
też uważam, że kwestia muzeów to jest sprawa naprawdę 
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Wycofuje się pan senator. W takim razie pana sena-
tora…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie, nie, głosujemy nad poprawką pana senatora Ciocha, 

natomiast pan senator Sepioł wycofał się ze swojego głosu 
w tej sprawie. Przystępujemy do głosowania. Traktujemy 
te dwie poprawki jako alternatywne, prawda? Bo trudno, 
żebyśmy mówili, że chcemy przeznaczyć na ten cel 6 mi-
lionów zł.

Najpierw głosujemy nad poprawką senatora Kleiny.
Kto jest za przyjęciem poprawki? (6)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (4)
W takim razie nad drugą poprawką nie głosujemy, bo 

potraktowaliśmy je jako alternatywne. Wasza poprawka 
jest, ale nie głosujemy nad nią, bo traktowana była jako 
alternatywna, zgodnie z waszym wnioskiem, prawda?

W ten sposób przeszliśmy chyba przez wszystkie po-
prawki. Wyszło…

Proszę, pan senator Sepioł.

Senator Janusz Sepioł:
Przepraszam, że mieszam, ale chciałbym jeszcze pro-

sić panią minister o uzasadnienie do poprawki pierwszej. 
Bo pani powiedziała, że rząd jest przeciw, ale nie było 
uzasadnienia, a ta poprawka przeszła w głosowaniu. Ale 
chciałbym…

(Wypowiedź poza mikrofonem)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
No więc właśnie, to był mój błąd, przepraszam za to. 

Rzeczywiście wydaje się, że wymagałoby to pogłębionego 
uzasadnienia.

Senator Janusz Sepioł:
Prawda? Bo to nie zwiększa wydatków, to jest przesu-

nięcie wewnątrz instytucji, tylko między dwoma rozdzia-
łami, a była negatywna opinia. Dlaczego?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Bardzo proszę, Pani Minister.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Dlatego, że ta instytucja jest utrzymywana w głównej 

części z dotacji z budżetu państwa. W ustawie okołobu-
dżetowej istnieje możliwość, w sytuacji kiedy będzie to 
uzasadnione… i my bardzo ściśle przestrzegamy tego, 
że musi być szczegółowe uzasadnienie dla powiększania 
wynagrodzeń bezosobowych w stosunku do bazy z roku 
poprzedniego. Kiedy głosowali państwo nad ustawą oko-
łobudżetową, były wyjątki w różnych zakresach i ja też 
mówiłam o powodach, dla których w takich, a nie innych 
przypadkach taka zgoda była.

Więc to, skąd idą te pieniądze, to jest sprawa drugorzęd-
na, bo one i tak idą z kieszeni tych wszystkich ludzi, którzy 
w Polsce mieszkają i płacą podatki. Ale to byłoby rze-
czywiście dobrze, gdyby się udało zbudować ten pomnik, 
w który byłyby zaangażowane budżety różnych instytucji 
publicznych, ale także osób prywatnych, bo przecież to nie 
wyklucza takiej możliwości.

Na początek pozostawiłbym tę poprawkę w tym kształ-
cie, bo ona rozpoczęła dyskusję, i prosiłbym… sugerował 
paniom i panom senatorom jej przyjęcie. Do wtorku byśmy 
jeszcze się zastanowili, jak to ewentualnie rozwiązać, jeśli 
będzie możliwość. Bo może się okazać, że to będzie dość 
trudne, żeby to wówczas… wtedy byśmy pozostawili to 
w takim kształcie, w jakim jest. A może uda nam się znaleźć 
lepsze rozwiązanie do tej poprawki.

Jeszcze pan senator Cioch.

Senator Henryk Cioch:
Ja bym od razu zgłosił ustnie – jest taka możliwość – 

gotową poprawkę. Bo tak jak powiedziałem, nie będziemy 
zgłaszać w punkcie siódmym i ósmym wniosków mniej-
szości, czyli w pozostałym zakresie będziemy zgłaszać 
wnioski mniejszości, a w punkcie siódmym jest gotowy 
zapis. I ja bym może tutaj podyktował.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Oj, Senatorze. Przygotuj tę poprawkę solidnie na po-

siedzenie plenarne, będziesz miał taką samą satysfakcję 
z tego i po prostu… chyba że się…

(Senator Henryk Cioch: Ona jest gotowa. Ja odczytam.)
No dobrze, proszę bardzo.

Senator Henryk Cioch:
W części 01 „Kancelaria Prezydenta”, w rozdzia-

le 75101 „Urzędy naczelnych organów władzy, kontroli 
i ochrony prawa” zmniejsza się wydatki bieżące jednostek 
budżetowych o 3 miliony zł…

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję.
Panie Senatorze, oczywiście przyjmujemy tę poprawkę 

i pan ma…
(Senator Henryk Cioch: …z przeznaczeniem na budowę 

pomnika ofiar katastrofy w Smoleńsku.)
…prawo zgłosić tę poprawkę, tylko jak mówię, istotą 

całego tego naszego działania w tej sprawie miało być poro-
zumienie poszczególnych instytucji, prawda? A pan już, że 
tak powiem, z góry wyznacza. To jest właśnie metoda, która 
nie powinna nam towarzyszyć w tej sprawie. Mówiłem, 
że dalibyśmy sobie czas, żeby rozmawiać z Kancelarią 
Prezydenta, no ale zgłosiliście ten wniosek, więc oczy-
wiście będziemy nad nim głosowali. Zawsze można do 
różnych rzeczy dojść normalną drogą. Bo ta propozycja 
wynika, że tak powiem, z dobrowolnej decyzji ministra 
kultury. Państwo proponują to zrobić w sposób taki – ok., 
głosujemy w tej sprawie sprawę. Pan senator…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Nie, nie, to nie jest chyba kwestia zaniedbania, prawda? 

Bo te sprawy były dyskutowane także przy okazji ustawy 
okołobudżetowej. Myśmy tą sprawą się bardzo wnikliwie 
zajmowali. Były wówczas nawet poprawki, jeżeli państwo 
senatorowie pamiętają, żeby na przykład to poszerzyć, nie-
które instytucje dopisać itd., itd. Więc ja rozumiem, że to 
było absolutnie na… rząd w sposób absolutnie świadomy 
decydował o tych sprawach, bo sobie…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
No ale jak mam na myśli rząd, to mam na myśli także 

poszczególnych ministrów.
Pani minister, jeszcze proszę tę…

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Chciałabym dodać dwa zdania uzupełnienia. Absolutnie 

nie można powiedzieć, że jest jakiekolwiek zaniedbanie 
ze strony ministra kultury, dlatego że minister kultury ma 
ścisły nadzór nad środkami przekazywanymi, chce je wy-
korzystywać jak najefektywniej, czego dowodem jest to, 
że wnioskował w trakcie roku dla niektórych instytucji, 
w przypadku których uważał to za zasadne, i w rozporzą-
dzeniach ministra finansów te instytucje kultury zostały 
uwzględnione w zakresie ewentualnego powiększenia wy-
nagrodzeń bezosobowych, również przy przesunięciach. 
Czyli minister kultury szczegółowo nadzoruje te kwestie 
i wtedy, kiedy jest taka potrzeba, bez wahania do nas wnio-
skuje i walczy o te środki i były one zwiększane tam, gdzie 
było to niezbędne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Czy jakiś wniosek, Panie Senatorze… ponieważ myśmy 

to przegłosowali. Czy może pan senator uważa, że powinna 
być reasumpcja głosowania?

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie.
Dobrze, czyli wszystko mamy, przegłosowaliśmy 

wszystkie zgłoszone poprawki. Teraz pytanie do senatorów, 
których poprawki nie otrzymały poparcia, czy zgłaszają 
wnioski mniejszości.

Senator Grzegorz Bierecki:
Tak jest, Panie Przewodniczący.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Do których po-

prawek?)
Chcielibyśmy zgłosić…
(Głos z sali: Do wszystkich oprócz…)
…do wszystkich zgłoszonych przez nas poprawek 

oprócz piątej – bo została przyjęta – siódmej, ósmej, trzy-
dziestej dziewiątej. To z tych poprawek, które były przez 
nas składane.

(Wypowiedź poza mikrofonem)
I ta poprawka, którą zgłosił ustnie pan senator Cioch 

także jako wniosek mniejszości…

Ale w tym przypadku mamy do czynienia z instytucją 
finansowaną w zasadzie prawie w całości z dotacji z bu-
dżetu państwa. Czyli powinna tu być kontrola również 
wykorzystywania tych środków. Na etapie prac rządowych 
– to jest, rozumiem, instytucja nadzorowana przez ministra 
kultury – na posiedzeniu Rady Ministrów nie były podno-
szone głosy, żeby zwiększać ich wydatki bezosobowe o tę 
kwotę. Rozumiem, że w momencie gdy taka konieczność 
zaistnieje – a dotacje otrzymują od ministra kultury – to 
wystąpią do ministra finansów o umieszczenie ich w roz-
porządzeniu i ewentualne zwiększenie tej kwoty.

Senator Janusz Sepioł:
Rozumiem, że tu chodzi o aspekt czysto proceduralny.
(Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Finansów Hanna 

Majszczyk: Tak.)
Była cała formuła… to była cała grupa instytucji, która 

miała… był wyjątek od ogólnej zasady funduszu bezoso-
bowego… i ona właściwie… w ustawie okołobudżeto-
wej wszystkie zostały uwzględnione. Ten nie zdążył do 
ustawy okołobudżetowej, jest teraz w ustawie budżetowej. 
Mówimy: nie, niech pójdzie drogą normalną według ustawy 
okołobudżetowej, drogą formalnego wnioskowania przez 
ministra, tak?

(Głos z sali: Nie, nie, oni nie są…)

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Panie Senatorze, nie było tam w ogóle takiego wniosku, 

żeby było to w ustawie okołobudżetowej.
(Senator Janusz Sepioł: Nie, teraz nie było. To wiem.)
Nie było.
(Senator Janusz Sepioł: Inne instytucje zostały wy-

wołane.)
Tak, ale my je uzasadnialiśmy. To były też instytucje fi-

nansowane z budżetu, ale uzasadnialiśmy to zmianą zakresu 
zadań, których wykonywanie nie było możliwe przy utrzy-
maniu poziomu wynagrodzeń bezosobowych na poziomie 
roku poprzedniego lub… a w zasadzie w zdecydowanej 
części te wyjątki, które tam się pojawiły, to były skutki 
przechodzące decyzji pojawiających się w roku 2012, które 
trzeba było umiejscowić w roku budżetowym 2013.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Proszę.

Senator Janusz Sepioł:
Chodzi o to, że to nie jest jeden przypadek. W przy-

padku instytucji ministra kultury jest cały szereg tego typu 
problemów, w Międzynarodowym Centrum Kultury na 
przykład jest fundusz stypendialny dla… który też musi 
być płacony jako bezosobowy, on nie może być teraz wy-
płacony. Więc ja rozumiem, że to jest jakieś zaniedbanie 
ministra kultury, że nie wnioskuje o cały szereg takich 
instytucji…
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Czyli już wiemy, jaki jest wniosek mniejszości.
Sprawozdawcą mniejszości będzie pani lub pan sena-

tor… pan senator Bierecki. Popierają wszyscy państwo 
wnioskodawcy. Bardzo ładnie.

Proszę państwa, w ten sposób przeszliśmy przez wszyst-
kie poprawki, jedno poparcie wyszło nam lepiej, drugie 
gorzej, no ale wiadomo, jak to przy głosowaniach. Teraz 
musimy przegłosować całą ustawę wraz z przyjętymi po-
prawkami.

Kto jest za przyjęciem ustawy wraz z przyjętymi po-
prawkami? (6)

Senatorze Cioch, no, głosuj, głosuj.
(Wesołość na sali)
Kto jest przeciw? (4)
(Głos z sali: Panie Przewodniczący, głosujcie!)
(Wesołość na sali)
Myśmy już wykorzystali swój głos, można mieć tylko 

jeden.
Wstrzymujących się nie ma.
Proszę państwa, chciałbym prosić państwa o zgodę, 

abym mógł przedstawić budżet na posiedzeniu plenarnym. 
Czy jest zgoda ze strony członków komisji?

(Głos z sali: Jest zgoda.)
Jest zgoda. Dziękuję bardzo.
Bardzo dziękuję pani minister, wszystkim dyrektorom 

i pracownikom Ministerstwa Finansów, sekretariatowi 
komisji, Biuru Legislacyjnemu oraz członkom Komisji 
Budżetu i Finansów Publicznych za pracę nad budżetem 
na tym etapie. W sprawie budżetu spotkamy się jeszcze 
prawdopodobnie we wtorek.

Dziękuję bardzo.
Zamykam posiedzenie komisji.

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Alternatywna.)
…sygnowany przez…
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Jasne.)
…czworo senatorów.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Nie, nie, to jest czterdziesta pierwsza, ta ustnie zgło-

szona przez senatora Ciocha mówiąca o pomniku, ale po-
kazująca inne źródło pokrycia wydatków.

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Ale…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Z kancelarii bezpośrednio, ale nie ze środków przezna-

czonych na rewitalizację zabytków Krakowa.
(Wypowiedź poza mikrofonem)

Senator Janusz Sepioł:
Bo tam są dwa rozdziały w części „Kancelaria 

Prezydenta” i to był wniosek niedotyczący środków na 
odnowę zabytków Krakowa. Chcę to podkreślić.

(Wypowiedzi w tle nagrania)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Niech senator wnioskodawca jeszcze raz jasno i prosto 

powie. Bo my za niego zaczynamy mówić.

Senator Henryk Cioch:
Ja to odczytałem w sposób jednoznaczny: część 01 

„Kancelaria Prezydenta”, rozdział 75101 „Urzędy naczel-
nych organów władzy państwowej i kontroli ochrony prawa”, 
zmniejsza się wydatki bieżące jednostek budżetowych.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 13 minut 28)
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